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دادستان تهران:  
پول شویی ریشه مفاسد 

اقتصادی است
دکتــر جعفــری دولت آبادی دادســتان تهــران در 

نشستی به بررسی معضل قاچاق کالا پرداخت.
بــه گزارش ایســنا به نقــل از پایگاه اطلاع رســانی 
دادســرای عمومی و انقلاب تهران در این جلســه  
که با حضور برخی از مسؤولان مرتبط در امر مبارزه 
با قاچــاق کالا برگــزار شــد، وی با اشــاره به تعدد 
دســتگاه های مؤثر در مبارزه بــا قاچاق کالا و تنوع 
انواع قاچــاق اظهار داشــت: تعدد دســتگاه های 
مبارزه کننده، تنوع انواع قاچاق، ســودآوری قاچاق 
کالا، هماهنگی دســتگاه های مســؤول در مبارزه 
را ضروری می ســازد. وی با انتقاد از وفور کالاهای 
قاچاق، عرضه ی آشــکار ایــن کالاها در واحدهای 
صنفــی را، ناشــی از غیرفعال بودن دســتگاه های 
دولتی، واحدهای نظارتی و اتحادیه های صنفی در 

این زمینه دانست.
دادســتان تهران بــا اعلام این کــه فرایند موضوع 
قاچاق کالا به طور عمده اجرایی و پیشگیرانه است، 
آمادگی دادســتانی را برای تمرکز و تجمیع رسیدگی 
به پرونده های قاچــاق اعلام کرد و مقدمه ی اتخاذ 
چنین تصمیمــی را، ارائه آمار صحیــح پرونده ها از 
ســوی مبادی مسؤول دانســت. وی گفت در حال 
حاضر به جرایم مرتبط با قاچاق کالاهای ســازمان 
یافتــه  و حرفه ای در دادســرای رســیدگی به جرایم 
اقتصادی )ناحیــه ۲۲(، مشــروبات الکلی قاچاق 
در دادســرای ارشــاد )ناحیــه ۲۱( و داروی قاچاق 
در دادســرای امور پزشکی و بهداشتی )ناحیه ۱۹( 

رسیدگی می شود.
دادستان تهران آمار ارائه شده از سوی دستگاه های 
اجرایی در این جلســه که ۴۰ هزار فقــره پرونده در 
سطح کشور است را منطبق با مبالغ اعلامی قاچاق 
کالا در ســال یعنی ۱۵ تا بیســت و پنج میلیارد دلار 
ندانست. وی ضمن تأکید بر ضرورت ارائه آمارهای 
صحیح اظهار داشــت: مبــارزه با قاچــاق نیازمند 
عــزم جدی تــری اســت کــه بخشــی از آن مقابله 
 با پول شــویی بــه عنوان ریشــه مفاســد اقتصادی 

است.
جعفــری دولت آبــادی عــدم موفقیــت در حوزه ی 
پیشــگیری را، ســختی کار در ایــن حــوزه و تنــوع 
دستگاه های مرتبط با موضوع دانست و در توضیح 
آن اظهــار داشــت: بســیاری از اقدامــات لازم در 
موضوع مبارزه با قاچاق کالا، در حوزه ی پیشگیری 
قــرار می گیرد، مانند اخذ عوارض مختلف از کالاها 
و ورود کالا از مناطــق متعدد کــه در نتیجه در بازار 
و مغازه ها کالای قاچاق به وفور مشــاهده می شود 
و سیســتمی برای رهگیری چنین کالاهایی وجود 

ندارد.
وی بــا تأکید بــر این کــه دســتگاه های مختلفی 
وظیفــه مبارزه بــا قاچــاق کالا و پیش گیری از این 
دســته از جرایم را بر عهده دارند، گفت جای سؤال 
اســت که چگونــه کالاهــای قاچــاق از مرزهای 
کشــور وارد می شــود و بــا طی مســیر طولانی که 
ایســتگاه های بازرســی پلیــس در آن تعبیه شــده 
اســت،  در کلان شــهرها مانند  تهران در مغازه ها 
عرضه می شود. در این جلسه نمایندگان دستگاه ها 
گزارش هایــی پیرامــون قاچاق کالا ارائــه کردند. 
دادســتان تهــران در پایان جلســه در مــورد لزوم 
پیگیری پرونده های مهم و هماهنگی دســتگاه ها 
در مبــارزه با قاچــاق تأکید کرد و از دســتگاه های 
مســؤول خواســت گزارش اقدامات حــوزه خود و 
 آخریــن وضعیت پرونده های مهم را در جلســه آتی 

ارایه دهند.

حصر بهترین گزینه است یا تشکیل دادگاه؟
موسوی شرط »عدم فعالیت سیاسی« برای رفع حصر را نپذیرفت

در ســال های اخیر یکی از ســوالاتی که هر از گاهی در نشســت های خبری 
مســئولان با خبرنگاران یا مصاحبه شخصیت ها با رسانه ها مطرح می شده، 
مسئله حصر و رفع حصر بوده است. اینکه دستور حصر از سوی چه نهادی بوده 
اســت، مبنای قانونی آن چیســت، تا چه زمانی ادامه خواهد داشت، آیا اساسا 
رفع حصر که حالا بخشــی از شــعارهای انتخاباتی است اتفاق می افتد یا نه و 

در نهایت اینکه چرا دادگاهی برای محاکمه محصورین نشکیل نمی شود؟
مدافعان حصر می گویند حصر بهترین گزینه موجود اســت، چون اگر دادگاه 
تشــکیل شــود، حکمی کمتر از اعدام برای محصورین صادر نخواهد شــد و 
اجرای آن به مصلحت نیســت. گفته ای که خلاف نظر مخالفان حصر است. 
آن ها از ســویی حصر را بدون تشــکیل دادگاه غیرقانونی می دانند و خواستار 
تشــکیل دادگاه هستند و از سوی دیگر آن را هزینه ای برای نظام و استخوانی 

در گلوی آن می خوانند.

درصورت تشکیل دادگاه، حکم آن ها سنگین خواهد بود
محمدرضا باهنر یکی از کسانی است که بارها اعلام کرده حصر بهترین گزینه 
اســت. او امروز نیز در گفت وگو با »ایلنا«، در پاسخ به اینکه "آیا تاکنون پیگیری 
در مورد مســاله حصر انجام دادید؟" گفت: در این مورد بارها و بارها گفته شده 

است. بهترین وضعیتی که می تواند ادامه پیدا کند همان حصر است.
او افزود: اگر دادگاهی بخواهد این آقایان را رسماً و طبق قوانین کشور محاکمه 
کند، حکمشان سنگین خواهد بود و شاید به مصلحت نباشد این حکم در مورد 
آنها اجرا شــود. اما ممکن است پرسیده شود حالا که این عده محاکمه نشدند 
چرا آزاد  نمی شــوند در پاسخ باید گفت در دنیا کســی را پیدا نمی کنیم که علیه 
یک نظامی اقدام بکند و آزاد باشد. یک زمانی کسی علیه حزب ما حرف می زند 
و این طبیعی است، اما گاهی هم کسی اپوزیسیون نظام می شود، اپوزیسیون 
نظام در هیچ کجــای دنیا اجازه تلاش و فعالیت ندارد. مثل این می ماند که به 

کسی بگوییم تو اجازه انقلاب داری.
باهنر ادامه داد: حتماً شما هم می دانید که انقلاب اسلامی ما هم غیرقانونی 
بود چون قوانین زمان پهلوی اجازه انقلاب به کســی نمی داد. بنابراین انقلاب 
اســلامی به رهبری حضرت امام)ره( خلاف قانون وقت بود. برای همین هم 
در آن زندان و حصر و تبعید و شهادت وجود داشت. یک موقع آقایان می گویند 

ما می خواهیم زندگی مان را بکنیم و کاری هم نداریم، اما یک موقع هم هست 
کــه می خواهند بیایند بیرون هجمه راه بیندازند! معلوم اســت که در این مورد 

نظام اجازه چنین کاری را به آنها نمی دهد.
نایب رئیس ســابق مجلس در پاســخ به اینکــه "واقعاً معتقدیــد دو کاندیدای 
انتخایات ریاست جمهوری سال ۸۸ اپوزیسیون نظام بودند؟" اظهار کرد: بله؛ 
اپوزیســیون نظام بودند. من خودم به آقای مهندس موسوی گفتم ۵ درصد از 
صندوق ها را به انتخاب شما می شماریم اگر اشکالی داشت حرف شما درست 
اســت، ایشان گفت نه ما به پروسه قبل از رأی اعتراض داریم. در اینجا تکلیف 
مشخص است. مهندس موسوی گفت من کاری به آرای درون صندوق ندارم، 
به قبل از آن کار دارم. وقتی در یک بازی فوتبال یک طرف به داور بگوید من تو را 
قبول ندارم، داور به آن طرف یک کارت قرمز می دهد و از بازی بیرونش می کند.
دبیرکل جبهه پیروان خط امام و رهبری در پایان گفت: اگر قرار باشد دادگاهی 
برای این افراد برگزار شود حکم اجرایی در مورد آنها خیلی سخت است و نتیجه 
رأی این دادگاه هم به ضــرر اصلاح طلبان و هم به ضرر خود این افراد خواهد 
بود. حتی اخیراً هم برای آقای مهندس موسوی پیغام فرستادم که اعلام کند 
در صورتی که آزاد شــود تا ســال ها فعالیت سیاسی انجام نخواهد داد، اما گویا 

وی نپذیرفت.

باید دادگاه تشکیل و پرونده بسته شود
با این حال برگزاری دادگاه از خواســته های محصورین است. دو ماه پیش بود 
که مهدی کروبی در نامه ای سرگشــاده خطاب به روحانی از او خواســته بود تا 
شــرایط را برای تشــکیل دادگاه و محاکمه علنی او فراهم کند. کروبی در این 
نامه تاکید کرده بود: »نتیجه دادگاه هرچه باشد، حتی بدون تجدیدنظرخواهی، 

آن را می پذیرم«.
موضوعی که محسنی اژه ای سخنگوی قوه قضاییه و در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه باتوجه به درخواســت مهدی کروبی برای برگزاری دادگاهش از سوی 
قوه قضاییه آیا این دســتگاه تمهیدی برای برگزاری جلسه دادگاه فراهم کرده 
اســت؟ اظهار داشت: این پرونده در اختیار شورای عالی امنیت ملی و تا وقتی 
مصوبه قبلی آن باقی باشــد، اقدام دیگری صــورت نمی گیرد اما اگر تصمیم 

جدیدی صورت بگیرد، ممکن است در این باره اقدام شود.

با این حال علی مطهری که در این سال ها همواره یکی از منتقدان حصر بوده 
اســت، درخصوص آن اظهار کرد: رئیس جمهور به عنوان رئیس شورای عالی 
امنیت ملی وظیفه دارد پیگیر رفع حصر باشد. نباید دائماً این مسائل را به شرایط 
سیاسی پیوند زد و گفت اکنون کشور در شرایط خاصی است و صلاح نیست این 
موضوع مطرح شــود. این حرف درست نیست چون کشور ما به دلیل پیگیری 

آرمان های انقلاب اسلامی همیشه در شرایط خاصی است.
مطهری با اشاره به نامه چند روز پیش مهدی کروبی به رئیس جمهور درخصوص 
برگزاری دادگاه و رفع حصر، گفت: مهمترین مسأله ای که در نامه رئیس مجلس 
ششــم ذکر شده، درخواســت او برای محاکمه علنی در یک دادگاه صالح بود. 
ایشان گفته بود »نتیجه دادگاه هرچه باشد، حتی بدون تجدیدنظرخواهی، آن 
را می پذیرم«. به نظر می رســد این یک مطالبه منطقی است و باید به آن پاسخ 

مثبت داده شود.
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس نهم خاطرنشان کرد: از همان ماه های اول 
حوادث سال ۸۸ تاکنون بارها همین مطلب را گفته ام که باید همه عوامل مؤثر 
در آن حوادث، از جمله برخی نهادهای حکومتی و رئیس جمهور سابق و آن دو 
محصور به طور همزمان در دادگاه صالح علنی محاکمه شــوند و حکم هرچه 

بود، همه بپذیرند و پرونده این موضوع بسته شود.
مطهری تصریح کــرد: اینکه برخی عنوان می کنند "اگر دادگاه برگزار شــود، 
حکم صادره سخت خواهد بود پس بهتر است برگزار نشود"، نمی تواند منطقی 
باشــد؛ چراکه باید حرف ها و دفاعیات شنیده شود و مشخص شود چه عواملی 
موجب بروز چنان رفتارهایی از آنها شد و شروع کننده چه کسی بود. اینها طبعاً 
اتهام آن ها را سبک تر می کند. علاوه بر این که اساساً حصر خانگی بدون حکم 

قضایی خلاف قانون اساسی است.
او با تاکید بر نقش رئیس جمهور در حل مشکل حصر، یادآور شد: در این راستا 
لازم اســت دولت نیز گامی بردارد. رئیس جمهــور، هم به عنوان مجری قانون 
اساســی و هم به عنوان رئیس شورای عالی امنیت ملی وظیفه دارد پیگیر این 
موضوع باشد.  مطهری در پایان تاکید کرد: نباید دائماً این مسائل را به شرایط 
سیاســی پیوند زد و گفت اکنون کشور در شرایط خاصی است و صلاح نیست 
این موضوع مطرح شود؛ این حرف درست نیست چون کشور ما به دلیل پیگیری 

آرمان های انقلاب اسلامی همیشه در شرایط خاصی است.

دشمنان به خصوص آمریکا در آستانه فروپاشی هستند
رئیس ســازمان بســیج مســتضعفین با اشاره به دام های متعدد دشمنان برای تســلط بر مردم ایران، گفت: سازمان های بین المللی به اسم حقوق بشر جنایت در حق بشریت را رنگ و لعاب و انسانی می دهند. سردار محمدرضا نقدی به 
برخی از این ابعاد دام ها اشــاره کرد و افزود: معدن فســاد در هالیوود، جوایز هنری و فرهنگی که غربی ها برای به دام انداختن فرهنگ و هنر ملت ها ایجاد کردند، تســلط به بانک ها در عرصه اقتصادی و تحریم ها، تخریب ها و غیره 
تا ســلطه های نظامی و به جان هم انداختن همســایه ها و دو گانه کردن کشــورها، مواد مخدر، شــبکه های ماهواره ای، شبکه های اجتماعی فاسد، فرقه سازی ها، داعش ، دین ســازی ها، گروه سازی ها، حزب سازی ها و سازمان های 
بین المللی که به اســم حقوق بشــر جنایت در حق بشــریت را رنگ و لعاب و انســانی می دهند از جمله ابعاد این دام ها است. وی با بیان اینکه دشــمنان به خصوص آمریکا در آستانه فروپاشی هستند گفت: آمریکا از شدت افراط در ظلم 
و جنایت چنان به هم ریخته اســت که متوجه عملکرد خود نیســت. شکســت آمریکا در ترکیه به این معنی است که هیچ امیدی به پیروزی نخواهد داشــت. رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه امروز ترکیه برای نجات خود به 
دنبال رهایی از دلار اســت، گفت: این حرکت را ما باید شــش ســال پیش انجام می دادیم و اگر خواهان این هســتیم که اقتصاد کشور رشد کند، باید خود را از دلار جدا کنیم و امیدواریم این تجربیات باعث بیداری شود. چرا که راه آزادی 

ما پاره کردن دام های دشمنان است.

سیاسی
 شــنبه 23 مــرداد مــاه 1395

سوژه روز

وزارت کشور در برگزاری سخنرانی های احمدی نژاد سنگ اندازی نکند!
سفرهای احمدی نژاد و سخنرانی و دیدارهای مردمی در سال منتهی به انتخابات، گمانه زنی های درخصوص انتخاباتی 
بودن این تحرکات ایجاد کرده است. هرچند اطرافیان احمدی نژاد انتخاباتی بودن این تحرکات را رد کرده اند، وزیر کشور 
چند روز پیش گفت در خصوص آن تذکرهای لازم را داده است. با این حال احمدی نژادی ها می گویند وزارت کشور اساسا 
اختیار مقابله با سخنرانی های احمدی نژاد را ندارد و به جای سنگ اندازی، بهتر است با او همکاری کند! مرتضی تمدن 
استاندار سابق تهران و رئیس سابق شورای تامین استان تهران ضمن تکذیب آن اظهارکرد: وزیر کشور در سطحی نیست 
که به رئیس جمهور سابق تذکر دهد و بهتر است مجری قانون و تامین کننده آزادی های فردی و جمعی در چارچوب قانون 

اساسی باشد. حالا نیز بار دیگر مشاور رسانه ای احمدی نژاد در این خصوص سخن گفته و اظهار کرده است: سخنرانی های دکتر احمدی نژاد به مانند 
سابق و در اجابت به معدودی از انبوه درخواست های مردمی ، ادامه خواهد یافت و برای این منظور ، هیچ منع قانونی نیز وجود ندارد. علی اکبر جوانفکر 
در گفت وگو با ایسنا تصریح کرد: سخنان احمدی نژاد در اجتماعات بزرگ ر نقاط مختلف کشور ، در پاسخ به فراخوان مقام معظم رهبری جهت تبیین 
آرمان های انقلاب و بازخوانی گفتمان امام )ره( انجام می شود. وی تاکید کرد: بارها و به صراحت اعلام شده است که دکتر احمدی نژاد در حال حاضر 
هیچ تصمیمی برای نامزدی در انتخابات ریاســت جمهوری اتخاذ نکرده اند و ســخنرانی های ایشان نیز صرفا بر اساس تکلیف دینی و ملی و در اجابت 
دعوت رهبر معظم انقلاب برای بازخوانی گفتمان امام )ره( انجام می شود اما این سئوال وجود دارد که چرا سخنان تبیینی و روشنگرانه دکتر احمدی نژاد 

در باره آرمان های انقلاب و مطرح شدن نظرات امام خمینی )ره( در جامعه ، باعث واهمه و نگرانی برخی شده است؟

واکنش روز

بحث ما موسیقی و کنسرت نیست، حواشی آن است
آیت الله ســید احمد علم الهدی در دیدار با ســردار حسین اشــتری، فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
با اشــاره به فضاسازی های شکل گرفته پیرامون مسئله کنسرت در مشــهد و سایر نقاط کشور، اظهار کرد: بحث ما، 
موضوع موسیقی و کنسرت نیست بلکه بحث حواشی به وجود آمده در کنسرت است. وی با بیان اینکه نمی توان انتظار 
داشــت نیروی انتظامی و دســتگاه های قضایی در چنین موضوعاتی دخالت نکنند، تأکید کرد: مسئله کنسرت یک 
موضوع است و بحث مجوزی که صادر می شود موضوع دیگر، موسیقی به ما ارتباط ندارد چون در آن تخصص نداریم 
اما حرف ما، حواشی امنیتی آن است. نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی تصریح کرد: روضه خوانی سیدالشهدا هم 

اگر حاشــیه امنیتی و انتظامی داشــته باشد، باید با آن برخورد کرد، نمی توان گفت چون روضه سیدالشهدا است به آن کار نداشته باشیم. علم الهدی 
اضافه کرد: دســتگاه صادرکننده مجوز برای کنســرت باید این موضوع را جواب دهد که مجوز صادر شده، مجوز به چه چیزی است، وقتی حواشی 
ضد عفت، انتظامی و امنیتی به وجود می آید، دســتگاه پیشــگیری از جرم نمی تواند بی تفاوت باشــد. وی با تأکید بر اینکه ما می خواهیم از منکرات 
شــرعی جلوگیری شــود، خاطرنشان کرد: قصد آزار کسی را نداریم اما متأسفانه قصه جبهه لائیک در کشور یک غذای چرب و گرمی است که همه 
می خواهند آن را امتحان کنند؛ برخی دولتمردان تلاش کردند تا با جمع  کردن آنان پشــت ســرخود، حاشــیه قدرت ایجاد کنند. نماینده ولی فقیه در 
خراسان رضوی یادآور شد: امروز نیز برخی فکر می کنند می توانند با استفاده از جریان لائیک، حاشیه قدرتی برای خود به وجود بیاورند در حالی  که 

این جریان پیرو شکم و شهوت است، به محض اینکه این خواست آنان در خطر بیفتد، در مقابل آنان نیز می ایستند.


